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Proses penggabungan dalam
kalangan pemaju wajar dilak-
sanakan memandangkan jum-
lahnya yang dilihat terlalu
tinggi dalam industri hartanah
tempatan ketika ini.

Pengarah Urusan dan Ketua
Pegawai Eksekutif UEM Sunri-
se, Anwar Syahrin Abdul Ajib,
berkata beliau percaya jika per-
kara itu tidak dilaksanakan,
maka ia boleh menyebabkan pe-
maju saling memusnahkan diri
antara satu sama lain.

“Jika saya meletakkan diri
sebagai pemerhati dan bukan
CEO syarikat, penggabungan
itu sewajarnya berlaku. Kita
mempunyai terlalu banyak (pe-
maju) yang saya rasakan ada

lebih seratus (pemaju).
“Perkara baik mengenainya

(banyak pemaju) ialah semua
orang bersungguh-sungguh di
dalam industri ini danmasyara-
katmendapatmanfaat daripada-
nya dengan perbandaran yang
cantik, reka bentuk menarik
dan sebagainya.

“Semua ini adalah bagus, te-
tapi dari segi kemapanan (jang-
ka panjang), kerajaan perlu
melihatnya dengan teliti. Jan-
gan terlalu mudah untuk men-
geluarkan lesen (pemaju). Jika
tidak, kami akan saling memus-
nahkan diri antara satu sama
lain,” katanya.

Beliau berkata demikian ke-
pada pemberita pada sesi lawa-
tan media ke projek pemban-
gunan syarikat itu di Desaru,
baru-baru ini.

Mengulas lanjutAnwarSyah-
rin berkata, proses penggabu-
ngan itu bagaimanapun perlu
dilaksanakan dengan berhati-
hati dan paling penting perlu
mempunyai sinergi dalam ka-
langan syarikat yang terbabit.

Katanya, tidak ada guna
penggabungan dibuat semata-
mata untukbergabungdanmen-

jadi besar serta memusnahkan
nilai yang ada pada syarikat
terbabit.

“Anda perlumelihat apa yang
syarikat ada, apayang tidak, apa
yang pemaju lain ada namun
tiada pada anda. Sebenarnya,
banyak penggabungan kadang
kala tidak berjaya jika ia terlalu
besar.

“Cabaran utama yang berla-
ku selepas itu termasuk kese-
suaian budaya dan jangkaan ia
akan berjaya,” katanya.

UEM Sunrise adalah antara
syarikat yang pernah melalui
penggabungan membabitkan
UEM Land Holdings Bhd dan
Sunrise Bhd.

Anwar Syahrin berkata,
penggabungan itu berjaya na-
mun bukan sesuatu yang mu-
dah, kerana mengambil masa
bertahun-tahun untuk mengin-
tegrasikan budaya kerja di anta-
ra kedua-dua pihak.

“Ketika sayamenyertai syari-
kat ini, penggabungan di antara
kedua-duanya baru dua tahun.
Saya fikir, setahun atau dua ta-
hun terakhir ini barulah kami
dapat melihat integrasi sebenar
berlaku di dalam organisasi ini.

“Perkara-perkara biasa se-
perti bekerja bersama, peny-
eragaman proses, prosedur
standard operasi (SOP) dan
membina kepercayaan antara
satu sama lain.

“Ia adalah proses yang pan-
jang tetapi pada peringkat stra-
tegik, kami perlu jelas yang ia
adalah keputusan tepat dan ti-
dak mengehadkan keupayaan
organisasi untuk berkembang
danmenjadi cekap.

“Ketangkasan sesebuah or-
ganisasi amat penting, untuk
bergerak dengan pantas ke pasa-
ran baharu dan mengaktifkan
perniagaan baharu. Lebih-lebih
lagi sewaktu tempoh mencabar
ini, apa yang penting ialah un-
tuk mempunyai kedudukan ke-
wangan yang kukuh,” katanya.

Pada 2010, UEM Land Hol-
dings, yang mana 66 peratus
kepentingannya dimiliki oleh
Khazanah Nasional Bhd, me-
ngambil alih Sunrise pada nilai
RM1.4 billion.

Pada Jun 2013, UEM Land
mengubah namanya kepada
UEMSunrise.
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